
Protokoll for Klassifiseringsutvalget for reinsdyr nr.1 i 2016_28. Juni Side 1 
 

                                                                                     
PROTOKOLL fra møte i Klassifiseringsutvalget for reinsdyrslakt 

Møte: Nr. 01.2016, Møte i Klassifiseringsutvalget for reinsdyrslakt 

Dato/ sted: Tirsdag 28. Juni 2016 hos Animalia 

Deltok: John Anders Lifjell, Per Mathis Oskal, Gunnar Sorken og Kristine 
Helgesen fra Landbruksdirektoratet. Sten Arne Skogmo deltok 

på telefon til og med sak 4. Halvor Mikalsen og Asbjørn 
Lundsvoll fra Animalia var med under første del av møtet. 

Forfall: ingen 

Sekretariat: Morten Røe  

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 28. Juni 2016 

Sak nr.: 
01.2016 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 
Godkjenning av møteinnkallingen 
Det var ingen kommentarer til møteinnkallingen.  
 
Møtedeltagerne presenterte seg.  
 
Det ble fremmet forslag til eventuelt sak om at Finnmark Rein 
bør være medlem i Klassifiseringsutvalget. I tillegg bør det 

oppnevnes varamedlemmer.  
 

Vedtak i sak 01.2016: Møtet var lovlig innkalt. 
 

 

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 28. Juni 2016 

Sak nr.: 

02.2016 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 

Godkjenning av protokoll fra forrige møte 
Klassifiseringsutvalget godkjente protokollen med unntak av 
sak 10.2015 
 
I sak 10.2015 er det viktig å få frem at det er NRL som har 
søkt om prosjektmidler til nedskjæringsforsøket, ikke Animalia. 
 

Vedtak i sak 02.2016: Klassifiseringsutvalget får protokollen 
til godkjennelse etter at vedtaket i sak 10.2015 er korrigert. 
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Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 28. Juni 2016 

Sak nr.: 
03.2016 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 
Oppfølging av saker fra tidligere møter 
Animalia hadde utarbeidet et saksdokument hvor det var 
redegjort for videre behandling av hver enkelt sak. Saker som 
det ikke var gjort noe med eller at vedtaket ikke var blitt fulgt 
opp ble fremmet på nytt under dagens møte.  
 

Det var ingen spesielle kommentarer til oppfølgingen av 
sakene. 
 

Vedtak i sak 03.2016: Klassifiseringsutvalget tok saken til 
etterretning.  
 

 

 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 28. Juni 2016 

Sak nr.: 

04.2016 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 

Årsmelding for 2015/ 2016 
Animalia hadde utarbeidet en årsmelding som var vedlegg til 
sakspapirene til dagens møte. 
 
Det er viktig å få fram ressursbruken i det arbeidet som er 
nedlagt, både i forbindelse med etablering av klassifiserings-
ordningen og selve driften av ordningen. 
 
Følgende ønsker ble fremmet: 

1) Oversikt over slakteriene, fordeling på ABC anlegg.  

2) ABC anlegg, hva er kriteriene. 
3) Liste med de godkjente klassifisørene.  
4) Mer forklaring til de tabellene (nevnt tabell 1, 2 og 3) som 

er tatt med i årsmeldingen. 
5) Mer forklaring rundt klassifiseringsnivået i 2015/16, i 

forhold til Animalias normer.  
6) Det var ikke laget noen tabeller som viste klasse- og 

fettgruppefordeling. 
7) Ingen har brukt egenkalibreringssystemet i KTERM, 
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Animalia sitt dataverktøy. Må komme tydeligere frem. 
8) Bedre koordinering når det gjelder datainnsamling i 

forhold til Landbruksdirektoratet. Det bør gå frem hvor 
mange som har fått tilskudd i forhold til slaktetallene. 

9) Det må presiseres hvordan publisering av statistikker har 
vært i inneværende sesong. 

10) Rapporten om nedskjæringsforsøket skal være 
vedlegg til årsmeldingen 

11) Det er ikke utarbeidet statistikker per slakteri.  
12) Det ble reist bekymring om kravet til klassifisering i 

forhold til de små feltanleggene. Bekymringen retter seg 
først og fremst mot det at de ikke får tilskudd. Det bør 
kartlegges hvilke anlegg som har slaktet i 2015. 

13) Ferdig godkjent årsmelding sendes over til styret i 
NRL. 

 

Vedtak i sak 04.2016: Årsmeldingen ble ikke godkjent i sin 
nåværende form. Det utarbeides en revidert utgave som 
sendes ut på høring før en ny godkjennelse.  
 

 

 

 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 28. Juni 2016 

Sak nr.: 

05.2016 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 
Avtale med Animalia, vi må ha en avtale på plass 
Animalia ønsker en skriftlig avtale angående vår involvering i 
klassifiseringsarbeidet. Avtalen fornyes for hvert driftsår. Saken 
var behandlet under forrige møte i utvalget, sak 3.2015. 
Vedtaket er ikke fulgt opp. 
 

Forslag til avtale må sendes over til NRL for underskrivelse. 
 

Vedtak i sak 05.2016: Avtaleforslag fra Animalia oversendes 
NRL for godkjennelse. 
 
Avtalen fornyes hvert år på grunn av at de økonomiske 
rammene fastsettes i forbindelse med reindriftsforhandlingene. 
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Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 28. Juni 2016 

Sak nr.: 
06.2016 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 
Økonomiske rammer for 2016/ 2017 
I reindriftsavtalen for 2016/2017 er det satt av kr 600 tusen til 
klassifisering, 500 tusen til Animalia sine aktiviteter og kr 100 
tusen til drift av Klassifiseringsutvalget. 
 

Siden Animalia må betale merverdiavgift vil faktureringsbeløpet 
blir kr 400 tusen + mva.  
 

Vedtak i sak 06.2016: I henhold til sak 5 søker Animalia om 
refusjon av sine utgifter i henhold til bevilget beløp over 
reindriftsavtalen.  
 
Godkjent årsmelding legges ved kravet om refusjon. 
 

 

 

 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 28. Juni 2016 

Sak nr.: 
07.2016 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 
Handlingsplan for høsten 2016 og våren 2017 
Forslag til handlingsplan var vedlagt sakspapirene.  
 
Oppstarten av sesongen vil bli i overgangen uke 36/37.  
 
Animalia har planlagt kalibrering på Beitostølen i forbindelse 

med sesongoppstarten. Det er viktig med en god start på 
sesongen. Det legges opp til at dette skal være en internordisk 
kalibrering, da både Sverige og Finland vil bli invitert. 
 
I den påfølgende uken vil det bli arrangert kurs og eksamen på 
Otta, uke 37. Fra og med i år vil det vekselsvis bli arrangert 
kurs og eksamen i Sør- og Nord Norge hvert annet år. Det vil 
være obligatorisk å delta på kurs hvert annet år for godkjente 
klassifisører, klassifisører med A status.  
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Det er planlagt å gjennomføre 17 klassifiseringskontroller ved 
slakteriene. Det blir gjennomført 2 kontroller på A anlegg og 1 
kontroll på B anlegg.  
 
Animalia vil produsere statistikker i henhold til hva som ble 
gjort i 2015/16. Distribusjonen av statistikken må avklares. 
Landbruksdepartementet og direktoratet har fått tilgang til 
statistikkene på forespørsel. Produsentene har ikke fått noen 
informasjon.  
 
Animalia arbeider med en billedmal av slakt, både når det 
gjelder klassifisering og pussing. Vi har mange bilder. Det 
gjenstår å få sammensatt et sluttprodukt som kan presenteres. 
 
Under møtet kom følgende innspill til handlingsplanen som var 
fremlagt: 

1) Det er viktig med lik klassifisering mellom land 
2) Kterm må tas i bruk av slakteriene. Verktøyet er stilt 

gratis til disposisjon. 
3) Det må sendes ut mer informasjon om KTERM, hva 

KTERM er og hvordan bruke det. 
4) Animalia bør primært følge opp de slakteriene som vi har 

hatt kontakt med i 2015/2016. Prinsippet bør nå være at 
slakteriene kontakter Animalia. 

5) Klassifiseringsutvalget arrangerer 2 møter per år. Møter 
kan også arrangeres som kortere telefonmøter via Skype 
etc.  

6) De økonomiske rammene for Animalias arbeide er i 
henhold til sak 6.2016, kr 400 tusen + mva. 

7) En endelig godkjent handlingsplan sendes over til NRL og 
Landbruksdirektoratet. 

8) Det er viktig med gode forberedelser i forhold til 

reindriftsforhandlingene hvis rammene skal forbedres. 
 

Vedtak i sak 07.2016: Animalia utarbeider en endelig, mer 
detaljert handlingsplan for 2016/17.  
 
Klassifiseringsutvalget foretar en endelig godkjennelse på neste 
møte. Det er viktig med en tydeligere kommunikasjon i forhold 
til avtalepartene i reindriftsoppgjøret. 
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Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 28. Juni 2016 

Sak nr.: 
08.2016 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 

Klassifiseringshåndboka, endelig godkjennelse 
Saken ble behandlet under forrige møte i utvalget og utsatt til 
dette møtet. 
 
Klassifiseringshåndboka er utvalgets arbeidsredskap. Det er 
nødvendig at utvalget godkjenner alle dokumentene. Det var 

enighet om at dette best kunne gjøres ved at et visst antall 
dokumenter sendes ut for gjennomlesning og en endelig 
godkjennelse.  
 
Klassifiseringshåndboka må slankes. Animalia går igjennom alle 
dokumenter og gjør de så korte som mulig før de sendes ut til 
Klassifiseringsutvalget. 
 
 

Vedtak i sak 08.2016: Animalia går igjennom de 
dokumentene som utgjør dagens klassifiseringshåndbok og 

forenkler den så mye som mulig. 
 
De bearbeidede dokumentene sendes ut på høring i utvalget, 
som behandler dokumentet i bolker. 
 

 
 

 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 28. Juni 2016 

Sak nr.: 
09.2016 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 
Informasjon ut til primærprodusentene, skal vi ha 
produsentmøter? 
Det har i flere omganger vært planlagt en turne over 14 dager 
for å informere reineierne om det nye klassifiseringssystemet.  
 
Det ble satt av kr 170 tusen til dette formålet. Tore Hatmyr vil 
representere Animalia og John Anders Lifjell vil delta fra NRL. 
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Klassifiseringsutvalget betonet viktigheten av å gjennomføre 
dette tiltaket. Dette bør gjøres så fort som mulig. Midlene er 
der fortsatt. Tiltaket må planlegges. 
 
Skal systemet overleve, så må dette gjennomføres så fort som 
mulig. August ble nevnt som en mulighet. Det må publiseres en 
artikkel i Reindriftsnytt i neste nummer. Her bør det blant 
annet drøftes hvorfor en bør ha systemet. 
 

Vedtak i sak 09.2016: 14 dagers serien med produsentmøter 
gjennomføres så fort som mulig, helst i høst. Første halvår 

neste år kan også være et alternativ.  
 
Det må publiseres artikkel i Reindriftsnytt i førstkommende 
nummer, om klassifiseringssystemet. 
 
 

 

 

 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 28. Juni 2016 

Sak nr.: 

10.2016 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 
Regler for utbetaling av tilskudd 
I forskrift om tilskudd til sidaandeler står det at «slaktene skal 
være klassifisert ved anlegg som har tatt i bruk det nye 
klassifiseringssystemet».  
 
Datagrunnlaget til Animalia og Landbruksdirektoratet vil være 
noe forskjellig. Animalia mottar data dagen stort sett samme 
dag som dyrene slaktes. Disse data har manglende informasjon 
om produsent. Landbruksdirektoratet mottar fullstendige data 

inkludert denne informasjonen. De sier også at de data de 
mottar kan være mangelfull og arbeider for at de skal ha minst 
mulig arbeide med dette når de mottar dataene.  
 
Klassifiseringsutvalget ønsker noe bedre samkjøring mellom 
Animalia og Landbruksdirektoratet. 
 
Landbruksdirektoratet sa at de har praktisert dette med skjønn 
dette første driftsåret. 
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Vedtak i sak 10.2016: Klassifiseringsutvalget ønsker seg noe 
bedre datamessing samkjøring mellom Animalia og Landbruks-
direktoratet. Dette er ønskelig for å kvalitetssikre utbetalingene 
av kalvetilskudd, som gjøres på basis av klassifisering. 
 
Sekretæriatet sjekker opp hvilket regelverk som vil bli 
gjeldende for kommende sesong, 2016/ 2017. 
 

 
 

 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 28. Juni 2016 

Sak nr.: 

11.2016 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 
Nedskjæringsprosjekt på reinsdyrslakt, skal det 
gjennomføres? 
NRL søkte i 2014 om prosjektmidler i Arktisk Landbruk og RUF 
for å få gjennomføre en nedskjæringsforsøk på reinsdyrslakt. 
Planen er at prosjektet skal gå over 3 år. Total kostnadsramme 

er på kr 2,48 millioner kr. Arktisk Landbruk sin andel er 1,48 
mill. kr., RUF kr 900 tusen og slakteriene med 100 tusen kr.  

 
Det skal skjæres ned 200 reinsdyrslakt i året. NRL skal være 
prosjekteier og er derigjennom igangsetter.  
 
Prosjektet er ikke igangsatt. Det har vært fremmet et ønske fra 
næringsaktører om å bruke pengene på andre formål, men 
dette er ikke mulig.  
 

Klassifiseringsutvalget mener at det er viktig at prosjektet 
gjennomføres. Mange gode grunner til det. Slaktenes 
nedskjæringsverdi er grunnlaget for hele systemet. Viktig 
informasjon for selgere og kjøpere av slakt. Viktig informasjon 
for å sette standard for de ulike produktene. 
 
Det kan være ønskelig med andre aktiviteter i forsøket, som å 
skaffe tall til å oppdatere Matvaretabellene.  
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Vedtak i sak 11.2016: Klassifiseringsutvalget ønsker at 
prosjektet gjennomføres. Det vil bli skapt mye viktig 
grunnlagsinformasjon gjennom et slikt standardisert forsøk. 
 
Aktiviteter utover de som er beskrevet i prosjektet må 
finansieres separat. 
 
Sekretæriatet henvender seg til NRL sitt styre med henstilling 
til at prosjektet iverksettes. 
 

 
 

 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 28. Juni 2016 

Sak nr.: 

12.2016 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 
Eventuelt  
Det var to saker under eventuelt. 
 

1) Finnmark Rein har muntlig uttrykt manglende forståelse 
for at de som den største aktøren ikke er representert i 

Klassifiseringsutvalget 
2) Sten Arne Skogmo fremmet forslag om at NRL må 

oppnevne vararepresentanter til Klassifiseringsutvalget. 
 

Klassifiseringsutvalget uttrykte forståelse for at Finnmark Rein 
burde være representert i Klassifiseringsutvalget. De  sluttet 
seg også til Sten Arne sitt forslag om vararepresentanter. 
 

Vedtak i sak 12.2016: Sekretæriatet henvender seg til styret 
i NRL hvor de anbefaler at Finnmark Rein blir representert i 

Klassifiseringsutvalget. NRL bør også oppnevnes 
vararepresentanter til Klassifiseringsutvalget. 
 

 


